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Z Á Z N A M 

z plenárneho zasadnutia Hospodárskej a sociálnej rady  

Slovenskej republiky konaného dňa 20.5.2024 

 

 

 

Miesto konania: nová budova Úradu vlády SR 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 

Rokovanie viedol: Erik Tomáš, predseda Hospodárskej a sociálnej rady SR 

 

 

Návrh programu:  

 

1. Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa ustanovuje výška sadzby na 

jednu hodinu osobnej asistencie a výška peňažného príspevku na opatrovanie 

Predkladá: Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR  

 

2. Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa ustanovuje výška finančného 

príspevku na poskytovanie sociálnej služby v niektorých druhoch zariadení sociálnych 

služieb na rok 2025  

Predkladá: Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

 

3. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 663/2007 Z. z. o minimálnej mzde 

v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony  

Predkladá: Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR  

 

4. Návrh zákona o príspevku poskytovanom z Európskeho poľnohospodárskeho fondu pre 

rozvoj vidieka a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

Predkladá: Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR  

 



5. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 106/2004 Z. z. o spotrebnej dani 

z tabakových výrobkov v znení neskorších predpisov.  

Predkladá: Ministerstvo financií SR 

 

6. Návrh zákona o dani zo sladených nealkoholických nápojov a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov.  

Predkladá: Ministerstvo financií SR  

 

7. Návrh legislatívneho zámeru zákona o podpore prioritných okresov.  

Predkladá: Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR 

 

8. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 139/1998 Z. z. o omamných látkach, 

psychotropných látkach  a prípravkoch v znení neskorších predpisov a o zmene zákona 

Národnej rady Slovenskej republiky č. 145/1995 Z. z. o správnych poplatkoch v znení 

neskorších predpisov 

Predkladá: Ministerstvo zdravotníctva SR 

 

9. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 364/2004 Z. z. o vodách a o zmene 

a doplnení zákona Slovenskej národnej rady č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení 

neskorších predpisov (vodný zákon) v znení neskorších predpisov  

Predkladá: Ministerstvo životného prostredia SR 

 

10. Zákon, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 329/2018 Z. z. o poplatkoch za uloženie 

odpadov a o zmene a doplnení zákona č. 587/2004 Z. z. o Environmentálnom fonde a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov v znení neskorších 

predpisov (RÚZ) - stiahnutý predkladateľom 

 

11. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 564/2004 Z. z. o rozpočtovom určení 

výnosu dane z príjmov územnej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

(ZMOS) 

 

12. Podpora rozvoja vidieka v Programe rozvoja vidieka 2014-2022 a Strategickom pláne 

spoločnej poľnohospodárskej politiky 2023-2027 - čerpanie a návrh alokácie pre obce 

do 1 000 obyvateľov (ZMOS) 

 

13. Rôzne 

 Vedenie sociálneho dialógu - zmeny v predčasných dôchodkoch v nadväznosti 

na spoločný list zamestnávateľov z 23.11.2023, legislatívny proces 

(LP/2024/130) k návrhu zákona č. 663/2007 Z. z. o minimálnej mzde a zmena 

podmienok nariadenia SR č. 383/2023 Z. z. o záujme SR udeliť národné vízum 

vybraným skupinám štátnych príslušníkov tretích krajín vo vybraných 

zamestnaniach v oblasti priemyslu schváleného na rokovaní vlády SR                      

dňa 2.5.2024 (APZD) 

 

 



Rokovanie otvoril a viedol predseda rady E. Tomáš, ktorý privítal na zasadnutí Hospodárskej 

a sociálnej rady zástupcov vlády, zástupcov zamestnancov a zástupcov zamestnávateľov                    

a skonštatoval, že plenárne zasadnutie je uznášaniaschopné a môže prijímať závery.  

 

Predseda rady E. Tomáš vyzval prítomných, aby sa vyjadrili, či súhlasia s návrhom programu 

plenárneho zasadnutia uvedeného v pozvánke a či majú návrhy na jeho doplnenie. 

Zároveň informoval, že bod 10.  bol stiahnutý z rokovania jeho predkladateľom a presúva sa na 

najbližšie rokovanie Hospodárskej a sociálnej rady.    

 

Návrhy na doplnenie programu do bodu Rôzne:  

 

- návrh predsedu rady na doplnenie programu do bodu Rôzne - Informácia k odpovedi 

Úradu pre územné plánovanie a výstavbu SR k spoločnému listu sociálnych 

partnerov, v ktorom žiadali o zriadenie pracovnej skupiny k stavebnej legislatíve na 

úrovni tripartity 

 

Členovia rady sa dohodli, že materiály pod bodmi 1, 7, 8, 9 návrhu programu, ku ktorým sú 

súhlasné stanoviská všetkých sociálnych partnerov, budú odsúhlasené na začiatku rokovania. 

Do záznamu budú závery k týmto bodom uvedené samostatne so súhlasným záverom.   

 

Ďalej sa členovia rady sa dohodli, že materiály pod bodom 5 a 6 budú prerokované na začiatku 

rokovania.  

Ostatné body návrhu programu budú prerokované v poradí ako boli uvedené v pozvánke. 

 

Program rokovania s návrhom na jeho doplnenie bol schválený bez pripomienok. 

 

 

K bodu 1:  

Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa ustanovuje výška sadzby na 

jednu hodinu osobnej asistencie a výška peňažného príspevku na opatrovanie  
 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 2:  

Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa ustanovuje výška finančného 

príspevku na poskytovanie sociálnej služby v niektorých druhoch zariadení sociálnych 

služieb na rok 2025 

 

Materiál uviedol predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš. 



Uviedol, že ide o pravidelné nariadenie vlády Slovenskej republiky, ktoré vláda schvaľuje 

každoročne, predmetným nariadením dochádza k navýšeniu štátneho príspevku do zariadení 

sociálnych služieb v zmysle dohodnutého mechanizmu medzi Ministerstvom práce, sociálnych 

vecí a rodiny SR a poskytovateľmi sociálnych služieb, pričom výška príspevku pre budúci rok 

by mala byť na úrovni takmer dvadsaťšesť miliónov eur.  

 

M. Lelovský za RÚZ uviedol, že RÚZ má pripomienku technického charakteru spočívajúcu v 

zmene systému financovania tak, aby sa výška finančného príspevku na poskytovanie sociálnej 

služby odvíjala od priemernej mzdy v hospodárstve a nie od minimálnej mzdy.  

 

Predseda rady a minister práce sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš reagoval, že uvedené 

opatrenie sa dotýka už len budúceho roka, k 1. januáru 2026 má platiť v zmysle plánu obnovy 

reforma vo financovaní v sociálnych službách, v rámci ktorej má dôjsť ku kompletnej zmene 

základného princípu financovania sociálnych služieb.  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) APZD, AZZZ SR, KOZ SR, SOS a ZMOS súhlasí s predloženým materiálom bez 

pripomienok a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie, 

 

B) RÚZ súhlasí s predloženým materiálom s pripomienkou a odporúča materiál na 

ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 3:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 663/2007 Z. z. o minimálnej mzde 

v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony  

 

Materiál uviedol predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš. 

 

E. Tomáš, predseda rady a minister práce sociálnych vecí a rodiny uviedol, že predloženým 

návrhom zákona sa vykonáva transpozícia smernice Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 

2022/2041 o primeraných minimálnych mzdách v Európskej únii do právneho poriadku 

Slovenskej republiky. Účelom návrhu zákona je predovšetkým vytvoriť právny rámec                      

pre primeranosť zákonnej minimálnej mzdy, ktorý vyžaduje uvedená smernica, a obnoviť 

pôvodný mechanizmus určovania zákonnej mesačnej minimálnej mzdy na úrovni 60 % 

z priemernej mesačnej mzdy, ktorá bola v čase pandémie znížená na 57 %.  Zároveň uviedol, 

že s cieľom podporiť kolektívne vyjednávanie sa navrhuje zaviesť v zákone o kolektívnom 

vyjednávaní a v zákone o tripartite nový mechanizmus odmeňovania sprostredkovateľov 

a rozhodcov. Ďalej uviedol, že návrhom zákona sa tiež novelizuje zákon o cestovných 

náhradách z dôvodu opakujúcich sa požiadaviek z praxe s cieľom spresniť právnu úpravu 

poskytovania náhrad za používanie motorových vozidiel pri pracovných cestách s osobitným 

dôrazom na elektrovozidlá. 



R. Karlubík za AZZZ SR uviedol, že zo znenia smernice nevyplýva povinnosť, aby členský štát 

mal minimálnu mzdu určenú na úrovni 60% hrubej priemernej mzdy, ide len o orientačné 

referenčné hodnoty, ktoré majú slúžiť členskému štátu na to, aby mohol posúdiť primeranosť 

minimálnych zákonných miezd. Členské štáty si môžu vyberať spomedzi ukazovateľov bežne 

používaných na medzinárodnej úrovni alebo ukazovateľov používaných na vnútroštátnej 

úrovni. Na uvedený účel môžu použiť orientačné referenčné hodnoty, ktoré sa bežne používajú 

na medzinárodnej úrovni, ako je 60 % hrubého mediánu mzdy a 50 % hrubej priemernej mzdy, 

alebo orientačné referenčné hodnoty používané na vnútroštátnej úrovni. Ďalej  uviedol,  že 

AZZZ SR požaduje ponechať podiel minimálnej mzdy na súčasnej úrovni 57% priemernej 

mesačnej nominálnej mzdy zamestnanca v hospodárstve Slovenskej republiky zverejnenej 

Štatistickým úradom Slovenskej republiky za kalendárny rok, ktorý dva roky predchádza 

kalendárnemu roku, na ktorý sa určuje suma mesačnej minimálnej mzdy.  R. Karlubík zároveň 

uviedol, že náklady na strane zamestnávateľov sú zvyšované nielen rastom minimálnej mzdy a 

súvisiacim rastom povinného mzdového zvýhodnenia, ale aj existenciou tzv. minimálnych 

mzdových nárokov. Tým, že je minimálna mzda ako referenčná hodnota napojená na mzdové 

zvýhodnenia a odvíjajú sa od nej ďalšie úrovne miezd (stupne náročnosti práce), každá jej 

zmena ovplyvňuje celý podnikateľský sektor.  Uviedol, že AZZZ SR považuje za potrebné  

o odpojení napojenia príplatkov na minimálnu mzdu a ich určení pevnou sumou viesť odbornú 

diskusiu.  Ďalej uviedol, že AZZZ SR apeluje na to, aby bol zvážený počet zamestnancov 

podniku, na ktoré sa vzťahuje výnimka zo záväznosti reprezentatívnej kolektívnej zmluvy 

vyššieho stupňa.   

 

A. Beljajev za APZD  rovnako uviedol, že posúdenie primeranosti minimálnej mzdy by mohlo 

vychádzať z referenčných hodnôt 60 % mediánovej mzdy alebo 50 % priemernej mzdy 

a v súčasnosti na Slovensku už referenčnú hodnotu Európskej únie 50 % z priemernej mzdy 

dosahujeme až presahujeme. Poukázal na diferencované pohľady štátov na výpočet minimálnej 

mzdy a uviedol možný spôsob transpozície smernice Európskeho parlamentu a Rady EÚ 

2022/2041 o primeraných minimálnych mzdách na príklade iného štátu Európskej únie. 

Uviedol, že zvýšenie automatu z 57 % na 60 % vysoko prekročí štandardy krajín Európskej 

únie a zníži už aj tak nízku konkurencieschopnosť, zmena vzorca bude mať dopad                              

na podnikateľské prostredie a cez príplatky bude zmenou minimálnej mzdy zasiahnutá väčšina 

podnikateľského sektora, ako je doprava, stavebníctvo alebo zdravotníctvo. Ďalej uviedol, že 

dlhodobou požiadavkou zamestnávateľov je odpojenie napojenia príplatkov na minimálnu 

mzdu. Na záver doplnil, že APZD vníma minimálnu mzdu ako nástroj, ktorý má väčšina 

európskych štátov, ktorí svojím spôsobom motivujú ľudí k práci, chránia ich pred chudobou, 

zabezpečujú im nejaké životné štandardy. 

 

M. Lelovský za RÚZ, uviedol, že je potrebné celkovo sa pozrieť na daňovo odvodové zaťaženie 

práce, kde toto medzi rokmi 2016 až 2024 stúplo zo superhrubej mzdy, teda z celkových 

nákladov práce z 29 % na 37,5 % , teda rastom minimálnej mzdy sa intenzívne zvyšuje aj 

daňovo odvodové zaťaženie. V súvislosti s kolektívnym vyjednávaním uviedol, že RÚZ 

zásadne nesúhlasí s povinnosťou automatického rozširovania kolektívnej zmluvy na všetky 

podniky z toho odvetvia, ktoré neboli súčasťou kolektívnych vyjednávaní a túto povinnosť nie 

je možné aplikovať, keďže členstvo v komorách a zamestnávateľských združeniach je na 



dobrovoľnej báze. Ďalej uviedol, že RÚZ navrhuje, aby sa výnimka zo záväznosti 

reprezentatívnej kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa vzťahovala na podnik, ktorý zamestnáva 

minimálne päťdesiat zamestnancov.   

 

M. Uhlerová za KOZ SR uviedla, že v súvislosti s novelizáciou zákona o minimálnej mzde 

navrhujú vytvorenie komisie zostavenej zo sociálnych partnerov na tripartitnom  princípe, ktorá 

bude pravidelne posudzovať úroveň minimálnej mzdy a dodržiavanie odporúčaných kritérií 

v súvislosti s európskou smernicou pod pôsobnosťou Aliancie sektorových rád alebo pod 

Hospodárskou a sociálnou radou Slovenskej republiky. Čo sa týka samotnej filozofie 

transpozície a novely zákona o minimálnej mzde, reflektuje vyjednávania a dlhodobú 

požiadavku KOZ SR. Ďalej uviedla, že v súvislosti s ďalšími novelizovanými zákonmi, KOZ 

SR ustúpila z niektorých zásadných pripomienok z dôvodu, že budú predmetom ďalšej diskusie 

okrúhleho stola so sociálnymi partnermi, zamestnávateľmi a ministerstvom práce, sociálnych 

vecí a rodiny. Čo sa týka novely zákona o cestovných náhradách, KOZ SR dlhodobo požaduje, 

aby ministerstvo financií malo povinnosť, nielen možnosť pravidelne ideálne každoročne 

indexovať základné sadzby stravného  v eurách  alebo v cudzej mene pre cestovné náhrady do 

zahraničia. Ďalej uviedla, že v súvislosti so zákonom o trojstranných konzultáciách na 

celoštátnej úrovni KOZ SR požaduje návrat do podoby zákona pred jeho novelizáciou v roku 

2021.  

 

M. Švec predniesol stanovisko za SOS, uviedol, že navrhovaná zmena zavádza novú právnu 

fikciu organizácie zamestnávateľov na základe všeobecného predpisu súkromného práva, ktoré 

vôbec nebolo určené pre oblasť kolektívneho vyjednávania a konštruovanie takejto právnej 

fikcie je v pracovnoprávnych vzťahoch veľmi výnimočné a neexistuje objektívny dôvod, pre 

ktorý by mala byť takáto právna fikcia zavedená.    

 

Štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský  reagoval, že vzhľadom na dostatočný 

časový priestor je ministerstvo financií otvorené bilaterálnym rokovaniam, dospieť k prípadnej 

dohode  na niektorých veciach.  

 

V. Szabová za KOZ SR  uviedla, že sa stotožňuje s prehodnotením daňovo odvodového 

zaťaženia práce. 

 

P. Ondek za KOZ SR v súvislosti s minimálnou mzdou upozornil, že ak dochádza k jej 

zvýšeniu, tarifné tabuľky alebo tarifné čísla, ktoré sú pod minimálnou mzdou sa nezvyšujú a je 

potrebné sa zaoberať minimálnou mzdou aj v štátnej a verejnej správe.  

 

Štátny tajomník Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR B. Ondruš uviedol, že  

rozširovanie kolektívnych zmlúv vyššieho stupňa je dobrým motivačným  nástrojom na to, aby 

zamestnávatelia vstupovali do zväzov a zúčastňovali sa na kolektívnom vyjednávaní                       

na odvetvovej úrovni.  Ďalej uviedol, že v európskom práve sa bežne používa pojem všeobecne 

uplatniteľná kolektívna zmluva, a je to presne ten právny nástroj, ktorý  sa zavádza u nás. Práve 

týmto právnym  nástrojom, ktorým je rozširovanie kolektívnej zmluvy, sa robí z dohodnutej 

kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa súčasť práva.  



Predseda rady E. Tomáš na záver reagoval, že bilaterálne rokovania budú prebiehať so všetkými 

sociálnymi partnermi.   

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) APZD, AZZZ SR, RÚZ, nesúhlasí s predloženým materiálom a neodporúča 

materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

B) KOZ SR, SOS súhlasí s predloženým  materiálom s pripomienkami a odporúča 

materiál na ďalšie legislatívne konanie 

 

C) ZMOS súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok a odporúča materiál 

na ďalšie legislatívne konanie 

 

 

K bodu 4: 

Návrh zákona o príspevku poskytovanom z Európskeho poľnohospodárskeho fondu pre 

rozvoj vidieka a o zmene a doplnení niektorých zákonov  

 

Materiál uviedol štátny tajomník ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR V. Vnuk.  

 

Štátny tajomník ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR V. Vnuk uviedol, že 

návrh zákona sa predkladá v súvislosti s novým programovým obdobím spoločnej 

poľnohospodárskej politiky Európskej únie. Jeho zámerom je vytvoriť vnútroštátny právny 

základ nadväzujúci na nové nariadenia Európskej únie, ktoré upravujú novú spoločnú 

poľnohospodársku politiku a to s ohľadom na projektové intervencie v záujme rozvoja vidieka 

na roky 2023 až 2027. Jeho základným cieľom je úprava vzťahov pri poskytovaní príspevku na 

finančný nástroj z Európskeho poľnohospodárskeho fondu pre rozvoj vidieka vo vzťahu 

k projektovým intervenciám v záujme rozvoja vidieka, je to teda úprava postupov a podmienok 

ich poskytovania,  práv a povinností osôb, pôsobnosti orgánov štátnej  správy a zodpovednosti 

osôb za porušenie podmienok poskytnutia príspevku na finančný nástroj. Účinnosť zákona sa 

predpokladá od 1.6.2024. 

 

R. Machunka za AZZZ SR uviedol, že ak Poľnohospodárska platobná agentúra zistí nejakú 

nezrovnalosť, tak sa musí platba okamžite vrátiť alebo sa nevypláca, čo spôsobuje 

poľnohospodárom problémy, a preto AZZZ SR požaduje, aby sa riadne zistil skutkový stav 

veci, prebehlo správne konanie so všetkými náležitosťami a až následne sa  rozhodlo o tom, či 

sa budú finančné prostriedky vracať alebo nie.  

 

Štátny tajomník ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR V. Vnuk reagoval, že 

zásadná pripomienka AZZZ SR sa týka zákona len parciálne, pretože viac sa to týka priamych 

platieb a nie projektových opatrení. 

T. Hlinka, poverený vykonávaním funkcie generálneho riaditeľa sekcie legislatívy Ministerstva 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR uviedol, že pripomienka smeruje viac k priamym 



platbám a nie k projektovým opatreniam. Ďalej uviedol, že aktuálna pripomienka sa bude riešiť 

hĺbkovo pretože inštitút nezrovnalostí a následne žiadosti o vysporiadanie finančných vzťahov 

je potrebné riešiť komplexne, aby priniesol do praxe zefektívnenie, ale to by v danom  kontexte 

znamenalo nepriamu novelizáciu. 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) APZD, KOZ SR, SOS, RÚZ, ZMOS súhlasí s predloženým materiálom bez 

pripomienok a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

B) AZZZ SR súhlasí s predloženým materiálom s  pripomienkou a odporúča materiál 

na ďalšie legislatívne konanie 

 

 

K bodu 5:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 106/2004 Z. z. o spotrebnej dani 

z tabakových výrobkov v znení neskorších predpisov  

Materiál uviedol minister financií Slovenskej republiky L. Kamenický.  

 

L. Kamenický, minister financií Slovenskej republiky informoval, že cieľom zákona je 

rozšírenie definície bezdymového tabakového výrobku o žuvací tabak a šňupavý tabak, 

rozšírenie predmetu dane o výrobky súvisiace s tabakovými výrobkami, ktorými sú náplň               

do elektronickej cigarety, nikotínové vrecúško a iný nikotínový výrobok, zavedenie zdaňovania 

výrobkov súvisiacich s tabakovými výrobkami podľa daňového kalendára v rokoch 2025/2027, 

sprehľadnenie a kontrola obchodného reťazca s výrobkami súvisiacimi s tabakovými 

výrobkami a bezdymovými tabakovými výrobkami (evidencia obchodníkov – predajcov a 

distribútorov – platiteľov dane), zavedenie označovania žuvacieho a šňupavého tabaku, ako aj 

výrobkov súvisiacich s tabakovými výrobkami kontrolnou známkou na spotrebiteľskom balení 

a stanovenie lehoty na dopredaj výrobkov súvisiacich s tabakovými výrobkami neoznačených 

kontrolnou známkou na spotrebiteľskom balení, pokračovanie daňového kalendára pre 

tabakové výrobky v rokoch 2026/2028 v záujme lepšej predvídateľnosti, istoty a 

transparentnosti a zároveň aj lehoty na dopredaj jednotlivých tabakových výrobkov a tak isto 

sú tam legislatívno-technické úpravy vyplývajúce z aplikačnej praxe. Ďalej uviedol, že 

vzhľadom na vysoký deficit verejných financií a zadlženie Slovenskej republiky je návrh 

zákona súčasťou konsolidačných opatrení, realizáciou ktorých sa zabezpečia dodatočné príjmy 

štátneho rozpočtu, čo prispeje k stabilizácii verejných financií a k eliminácii negatívnych 

vplyvov na vývoj hospodárenia Slovenskej republiky.  

 

M. Lelovský za RÚZ predniesol zásadnú pripomienku technického charakteru súvisiacu 

s problémom nemožnosti nalepenia kontrolných známok na niektoré spotrebiteľské balenia 

tabakových výrobkov.  

 



M. Bilíková, generálna riaditeľka sekcie daňovej a colnej Ministerstva financií SR  uviedla,            

že pripomienke RÚZ bolo vyhovené a návrh zákona už obsahuje výnimku pre tieto 

spotrebiteľské balenia a nie je potrebné v tomto prípade deklarovať iba jedno miesto na 

otvorenie a rovnako je predmetom legislatívneho procesu aj zmenšenie rozmeru kontrolnej 

známky, čím ministerstvo financií reflektuje na dlhodobú požiadavku podnikateľského 

prostredia.  

 

M. Lelovský zareagoval, že vzhľadom na to, že pripomienke bolo vyhovené, RÚZ sťahuje 

svoju pripomienku.   

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 6:  

Návrh zákona o dani zo sladených nealkoholických nápojov a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov  

 

Materiál uviedol minister financií L. Kamenický. 

 

L. Kamenický, minister financií Slovenskej republiky informoval, že cieľom návrhu zákona je 

zavedenie dane zo sladených nealkoholických nápojov, ktorej budú podliehať nealkoholické 

nápoje sladené cukrom, alebo akýmikoľvek inými sladidlami okrem mliečnych, jogurtových 

nápojov, nápojov na rastlinnej báze liečiv a výživových doplnkov, ak budú spotrebované 

v tuzemsku. Tento zákon je primárne prijímaný kvôli konsolidácii verejných financií. Účinnosť 

zákona sa navrhuje od 1. januára 2025.  

 

V. Machalík za AZZZ SR (Slovenské združenie výrobcov piva a sladu) uviedol, že zo strany 

ministerstva financií nedošlo k akceptovaniu pripomienky doplniť nealkoholické pivá a radlery 

medzi výnimky, na ktoré sa daň zo sladených nápojov nevzťahuje a zdôvodnil, prečo tieto 

nápoje nie je možné považovať za rovnocenné iným sladeným nápojom a AZZZ SR na ich 

vyňatí z účinnosti zákona.   

 

J. Venhartová za RÚZ (Potravinová komora SR) upozornila, že zavedením týchto daní je 

v niektorých krajinách zvýšený cezhraničný predaj do susedných krajín a má to dopad na celý 

sektor nealko nápojov, potravinársky priemysel a aj dopad na nízko príjmové skupiny 

obyvateľstva. Taktiež uviedla, že RÚZ žiadalo o sprístupnenie podkladov, analýz a výpočtov, 

z ktorých sa vychádzalo pri nastavovaní výšky sadzieb predmetnej dane. Uviedla, že je potrebné 

myslieť na to, akým spôsobom je stanovená  sadzba dane, aby nedošlo k neúmernému 

zvyšovaniu cien . Ďalej poznamenala, že nakoľko  podnikateľské prostredie bude potrebovať 

dlhšie obdobie na prispôsobenie svojich informačných systémov, RÚZ navrhuje posunutie 

účinnosti zákona od 1.7.2025.   



D. Paur, riaditeľ odboru daňových analýz a prognóz  Ministerstva financií SR reagoval, že 

samotné zvýšenie cien a prenosu do cenovej hladiny je maximálne do úrovne 0,4 

percentuálneho bodu a nastavenie sadzby dane sa výraznejšie nelíši oproti ostatným krajinám, 

sadzba nie je nastavená vysoko. 

 

M. Bilíková generálna riaditeľka sekcie daňovej a colnej Ministerstva financií SR doplnila, že 

sa viedla diskusia so zástupcami pivovarníckeho segmentu. Uviedla, že z pohľadu daňových 

výnosov spotreba alkoholických pív neklesá a ministerstvo financií v tejto oblasti vníma 

konzistentný a možno až mierne rastúci daňový výnos. Ďalej uviedla, že porovnanie nastavenia 

sadzieb s inými členskými štátmi je vzhľadom a odlišnosť systémov zdanenia zložité a náš 

systém nie je zameraný na škálovanie. Škálovanie prináša značnú administratívnu záťaž, 

pričom cieľom nebolo koncipovať predpis, ktorý by bol pre aplikačnú prax príliš náročný. Ďalej 

doplnila, že v súvislosti s termínom účinnosti zákona, ide o konsolidačné opatrenie a každý 

posun účinnosti znamená výpadok na daňových príjmoch. 

 

M. Lelovský za RÚZ navrhol, aby vznikla dohoda, pričom by sa vyhodnocovalo, analyzovalo 

a uskutočňovali sa prepočty, čo konsolidačné opatrenia priniesli, aký mali dopad.  

 

Minister financií L. Kamenický reagoval, že k vyhodnocovaniu dôjde vzhľadom k tomu, že to 

má priamy dopad na verejné financie a ukladá to aj jednotná európska metodika.  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) APZD, KOZ SR, SOS, ZMOS súhlasí s predloženým materiálom bez 

pripomienok  a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

B) AZZZ SR, RÚZ nesúhlasí s predloženým materiálom a neodporúča ho na ďalšie 

legislatívne konanie  

 

 

K bodu 7:  

Návrh legislatívneho zámeru zákona o podpore prioritných okresov 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

K bodu 8: 

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 139/1998 Z. z. o omamných látkach, 

psychotropných látkach  a prípravkoch v znení neskorších predpisov a o zmene zákona 

Národnej rady Slovenskej republiky č. 145/1995 Z. z. o správnych poplatkoch v znení 

neskorších predpisov  



 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 9 

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 364/2004 Z. z. o vodách a o zmene 

a doplnení zákona Slovenskej národnej rady č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení 

neskorších predpisov (vodný zákon) v znení neskorších predpisov  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 10  

Zákon, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 329/2018 Z. z. o poplatkoch za uloženie odpadov 

a o zmene a doplnení zákona č. 587/2004 Z. z. o Environmentálnom fonde a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov v znení neskorších predpisov 

 

bod 10. bol stiahnutý z rokovania jeho predkladateľom a presúva sa na najbližšie rokovanie 

Hospodárskej a sociálnej rady 

 

 

K bodu 11 

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 564/2004 Z. z. o rozpočtovom určení 

výnosu dane z príjmov územnej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov   

 

 

K bodu 12 

Podpora rozvoja vidieka v Programe rozvoja vidieka 2014-2022 a Strategickom pláne 

spoločnej poľnohospodárskej politiky 2023-2027 - čerpanie a návrh alokácie pre obce do 

1 000 obyvateľov  

 

Predseda rady E. Tomáš informoval, že bod 11 a 12 sa na požiadanie predsedu ZMOS J. Božika, 

ktorý musel predčasne odísť z rokovania rady, prerokuje na ďalšom zasadnutí Hospodárskej 

a sociálnej rady SR. 

 

 

 

 



k bodu Rôzne 

 Vedenie sociálneho dialógu - zmeny v predčasných dôchodkoch v nadväznosti                

na spoločný list zamestnávateľov z 23.11.2023, legislatívny proces (LP/2024/130)                 

k návrhu zákona č. 663/2007 Z. z. o minimálnej mzde a zmena podmienok nariadenia 

SR č. 383/2023 Z. z. o záujme SR udeliť národné vízum vybraným skupinám štátnych 

príslušníkov tretích krajín vo vybraných zamestnaniach v oblasti priemyslu 

schváleného na rokovaní vlády SR dňa 2.5.2024 (APZD)  

 

A.Beljajev za APZD uviedol, že aj napriek predchádzajúcej dohode, došlo k zmene                               

pri predčasných dôchodkoch bez diskusie a v skrátenom legislatívnom konaní. To isté sa týka 

aj zmeny podmienok nariadenia SR o záujme SR udeliť národné víza, toto nariadenie bolo 

výsledkom riadneho legislatívneho procesu a odbornej diskusie a je preto prekvapením, že 

došlo k zmene podmienok národných víz pre priemysel bez akejkoľvek diskusie s priemyslom.  

 

E. Tomáš, predseda rady a minister práce sociálnych vecí a rodiny reagoval, že v súvislosti 

s predčasnými dôchodkami bol zvolený rýchly postup vo forme pozmeňujúceho návrhu 

k otvorenej novele zákona o sociálnom poistení, aby sa vyhovelo požiadavke zamestnávateľov 

(AZZZ SR),  ktorí ocenili rýchly prístup ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny. 

 

R. Machunka za AZZZ SR reagoval a potvrdil, že to bola ich požiadavka pre agropotravinársky 

sektor a ocenil prístup ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny. Ďalej uviedol, že 

obrovským problémom v súvislosti s predčasnými dôchodkami je súbeh predčasného 

dôchodku a práce. Požiadavkou AZZZ SR  je,  aby ako krízové riešenie pre tých, ktorí už odišli 

do predčasného dôchodku bolo možné realizovať súbeh práce a predčasného dôchodku ako 

nesystémové riešenie. Sú tam požiadavky z firiem ako slovenské elektrárne, železnice SR, 

vodárenské spoločnosti, dopravný sektor, pôdohospodársky sektor, teda kritická infraštruktúra 

a podobne. Dodal, že je potrebné sa tým vážne zaoberať, pretože problém sa týka kľúčových 

pozícií, ktoré nedokázali vyškoliť svojich nástupcov, ako sú operátori rôznych energetických 

zariadení, vodárenských spoločností a iné.  

 

E. Tomáš, predseda rady a minister práce sociálnych vecí a rodiny SR reagoval, že je to 

v rozpore s filozofiou predčasného dôchodku, aby človek ktorý poberá predčasný dôchodok 

ešte  mal možnosť pracovať na riadny úväzok. Do predčasného dôchodku človek odchádza, 

nakoľko už nevládze alebo má iné problémy, ale nie preto, aby ho poberal a ešte aj pracoval. 

Očakával by, že zamestnávatelia budú kvitovať opatrenia, ktoré nezaťažujú štátny rozpočet, 

toto by bolo až umelé zaťažovanie štátneho rozpočtu.  

 

A.Beljajev za APZD podotkol, že bolo prijaté jedno neodborné rozhodnutie za minulej vlády,  

odchodmi do dôchodku boli vážne zasiahnutí, preto je k danej veci potrebná diskusia. Ďalej 

uviedol, že udeľovanie národných víz spôsobilo to, že sa rozšíril zoznam z 11 na 46 pozícií, 

a už aj tak preťažené zastupiteľské úrady začínajú dostávať množstvo ďalších žiadostí a časovo 

nestíhajú. Uviedol, že by bolo vhodné k diskusii prizvať ministerstvo vnútra a ministerstvo 

zahraničných vecí. 

 



 Informácia predsedu rady k odpovedi Úradu pre územné plánovanie a výstavbu SR 

k spoločnému listu sociálnych partnerov, v ktorom žiadali o zriadenie pracovnej 

skupiny k stavebnej legislatíve na úrovni tripartity. 

 

E. Tomáš, predseda rady a minister práce sociálnych vecí a rodiny SR  informoval, že bola  

doručená odpoveď predsedu Úradu pre územné plánovanie a výstavbu SR M. Hypkého 

k odstúpenej žiadosti sociálnych partnerov na zriadenie pracovnej skupiny k stavebnej 

legislatíve a to v tom zmysle, že ministerstvo dopravy sa stará o náležitú právnu úpravu vecí 

patriacich do pôsobnosti Úradu pre územné plánovanie a výstavbu SR.  

 

Predseda rady uviedol, že vo veci zriadenia pracovnej skupiny k stavebnej legislatíve osloví 

prvotne ministra dopravy a pokiaľ sa nedohodnú, tak pracovná skupina bude zriadená pri 

tripartite.  Na ďalšom zasadnutí bude prednesené riešenie.  

 

P. Kováčik za RÚZ uviedol, že pracovnú skupinu chceli zriadiť preto, lebo problematika 

stavebnej legislatívy tak ako je dnes upravená zasahuje viacero orgánov a inštitúcií štátnej 

správy a vnímajú nie dobrú koordináciu pri prijímaní čo najlepších riešení. Ide o záujem 

všetkých sociálnych partnerov.  

 

V. Szabová za KOZ SR informovala o kritickej situácii v drevospracujúcom podniku Bukóza 

Holding, a.s., spoločnosť nie je schopná prevádzky, ide do krachu a zamestnancom bolo 

odporučené skončiť pracovný pomer z dôvodu nevyplatenia miezd.  

 

E. Tomáš, predseda rady a minister práce sociálnych vecí a rodiny SR uviedol, že situáciu 

sledujú, ale v tejto fáze je to stále o vzťahu zamestnávateľa a zamestnanca. Pomoc smerom 

k nevyplateným mzdám by mohla prísť až vtedy, pokiaľ by sa podnik dostal do konkurzu. To 

je základné pravidlo, aby sa aktivovalo garančné poistenie sociálnej poisťovne.  

 

Záver 

Rada berie prednesené informácie na vedomie. 

 

Predseda rady E. Tomáš poďakoval všetkým prítomným za účasť.  

 

za vládu 

Erik T O M Á Š 

predseda rady 

 

za zástupcov zamestnancov 

Monika U H L E R O V Á 

podpredsedníčka rady 

 

za zástupcov zamestnávateľov 

Roman K A R L U B Í K 

podpredseda rady 


